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 Z Á P I S  

 

z 12. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Poniky, ktoré sa konalo  

dňa 08. septembra 2020 na Obecnom úrade v Ponikách 

 

 

Prítomní:         Podľa prezenčnej listiny 

Program:         Podľa pozvánky, ktorá tvorí súčasť tohto zápisu 

 

K bodu č. 1 Otvorenie 12. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Poniky  

Zasadnutie otvorila a prítomných privítala starostka obce Ing. Jana Ondrejková.  

Zasadnutia sa nezúčastnil poslanec ObZ Ing. Stanislav Krajan, ktorý sa ospravedlnil. 

 

K bodu č. 2 Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

Starostka obce Ing. Jana Ondrejková predniesla návrh na určenie zapisovateľa 

a overovateľov zápisnice a prečítala dôvodovú správu. 

Na základe § 5 odstavec 31 Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva obce 

Poniky sa zo zasadnutia zastupiteľstva vyhotovuje zápisnica. Zápisnicu podpisuje 

zapisovateľka, overovatelia, starosta a prednosta. Z dôvodu vyhotovenia zápisnice je 

predložený vyššie uvedený návrh. 

Za zapisovateľku navrhla Mgr. Janu Turčanovú na tomto zasadnutí ObZ a poslancov 

Ing. Vladimíra Farkaša a Miroslava Šávolta za overovateľov zápisnice.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky  

A)       Určilo  

A.1.  Mgr. Janu Turčanovú za zapisovateľku zápisnice   

A.2.  Ing. Vladimír Farkaša a Miroslava Šávolta za overovateľov zápisnice.    

Hlasovanie: 8/0/0 

 

K bodu č. 3 Schválenie programu rokovania Obecného zastupiteľstva obce Poniky  

Poslanci ObZ boli oboznámení s programom rokovania Obecného zastupiteľstva obce 

Poniky, ktorý prítomným predniesla Ing. Jana Ondrejková, starostka obce Poniky.  
 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Program 12. rokovania Obecného zastupiteľstva obce Poniky. 
Hlasovanie: 8/0/0 

 
K bodu č. 4 Vymenovanie konateľa OPL, spol. s r. o. Poniky 

Dôvodovú správu k voľbe hlavného kontrolóra obce Poniky predniesla prítomným 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce Poniky. Správa v plnom znení:  

 

Dňa 6. augusta 2020 uznesením č. 134/2020 k bodu č. 8 Obecný podnik lesov, spol. s r. o. 

Poniky Obecné zastupiteľstvo obce Poniky schválilo odvolanie Ing. Romana Ferjenčíka z funkcie 

konateľa OPL, spol. s r. o. Poniky.  

Dňa 2. 9. 2020 o 17.00 sa uskutočnila na Obecnom úrade v Ponikách prezentácia nominantov 

na funkciu konateľa, kde boli prezentované ich strategické zámery najmä v oblastiach:   

1) stratégia rozvoja piliarskej výroby s využitím potenciálu súčasného strojového a 

personálneho vybavenia a možnosti trhu 

2) manažérske postupy v efektívnosti, účinnosti a hospodárnosti podniku 
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3) zavedenie služieb pre obec a jej obyvateľov, rozšírenie činnosti spoločnosti. 

 

Z prihlásených 7 nominantov na prezentáciu prišiel len jeden, ktorý prezentoval svoje strategické 

zámery. 

 Na základe tohto stretnutia a vopred známych podmienok definovaných v štatutárnom 

orgáne OPL, spol. s r. o. Poniky sa starostka rozhodla predložiť obecnému zastupiteľstvu na 

schválenie v zmysle § 11, ods. 4, písm. i), zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení v platnom 

znení 1 nominanta na funkciu konateľ OPL. 
   

 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A.   Schválilo 

Menovanie Ing. Petra Matulu do funkcie konateľa Obecného podniku lesov, spol. s r. o. 

Poniky v zmysle § 11, ods. 4, písm. i), zákona číslo 369/1990 Z. z. v znení neskorších 

predpisov s účinnosťou od 8. 9. 2020. 

Hlasovanie: 7/0/1 – zdržal sa poslanec ObZ Ing. Peter Matula 

 

B.   Odporučilo 

Valnému zhromaždeniu OPL, spol. s r. o. Poniky menovať Ing. Petra Matulu do funkcie 

konateľa OPL, spol. s r. o. Poniky. 

Hlasovanie: 7/0/1 – zdržal sa poslanec ObZ Ing. Peter Matula 

 

 

K bodu č. 5 Diskusia 
 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: – informuje o liste od MUDr. Motoškovej zo 

dňa 25. 08. 2020 a o tom, o čo v liste p. doktorka požiadala, list dostali aj poslanci ObZ e-

mailom. Konkrétne p. doktorka oznamuje, že v Ponikách bude ordinovať len jeden deň s tým, 

že obec bude platiť sestričku. P. starostka sa zúčastnila na pracovnom stretnutí na BBSK, kde 

dostala informácie, že všeobecne je veľký problém s praktickými lekármi v rámci BBSK. 

Pani starostka stále intenzívne pracuje na hľadaní nového lekára. 

Ing. Vladimír Farkaš, poslanec ObZ: - navrhuje, aby MUDr. Motošková zostala v Ponikách 

aj za týchto podmienok a to dovtedy, kým sa nenájde nový lekár. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - navrhuje uzatvoriť nájomnú zmluvu za symbolickú 

sumu 1 euro na jeden mesiac alebo bezplatne. Nájom, čo už pani doktorka zaplatila za máj 

a jún 2020 sa jej vráti, nakoľko si nezrušila trvalý príkaz. Ďalej informuje o celej genéze 

komunikácie s MUDr. Motoškovou, nechce, aby obec ostala bez lekára a problém vidí aj 

v mieste, kde MUDr.. Motošková ordinuje v B. Bystrici. Je to na kopci, nechodí tam MHD 

a je to ďaleko od zastávky. Problém vidí najmä v cestovaní starších občanov. 

 

- poslanci ObZ JUDr. Veronika Poliaková, Ladislav Štec, Ing. Vladimír Farkaš a Mgr. 

Katarína Piarová sa súhlasne vyjadrujú s tým, že v Ponikách je potrebný lekár aspoň 

jeden deň, súhlasia aj s novou nájomnou zmluvou a výškou nájmu. 

 

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ: – navrhuje osloviť napríklad aj ukrajinských doktorov. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - navrhuje, aby aj poslanci oslovili lekárov, ktorých 

poznajú, príp. iné kontakty. 

Ladislav Štec, poslanec ObZ: - navrhuje urobiť novú zmluvu len do konca roka 2020 

a počas tohto obdobia nájsť lekára s tým, že bude mesačná výpovedná lehota pre MUDr. 
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Motoškovú. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - súhlasí, v zmluve bude zachytená výpovedná 

lehota 1 mesiac súvisiaca s momentom nájdenia nového lekára. 

 

- poslanci sa všetci súhlasne vyjadrujú k výške nového nájmu 1 euro na jeden mesiac. 

 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje, že dá právnikovi urobiť novú zmluvu, 

ktorej návrh následne pošle poslancom, bude tam klauzula o bezproblémovom vypovedaní 

zmluvy v prípade, že sa nájde nový lekár. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje o e-maili, ktorý prišiel v deň konania 

tohto rokovania ObZ poobede o ponuke štátu čerpať úver s nulovým úrokom – ako 

kompenzáciu za výpadok príjmu v podielových daniach, poslanci e-mail dostali na rokovanie 

vytlačený. Žiadosť o úver sa podáva do 31. 10. 2020 a peniaze sa musia minúť do konca roka 

2020. Obec počas pandémie prišla o 31 tisíc eur – strata na podielových daniach. 

Ladislav Štec, poslanec ObZ: - pýta sa, či je to potrebné a či je obec momentálne v takej 

finančnej kondícii, že tie peniaze potrebuje. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje, že za tých 31 tisíc eur by sa mohlo 

v obci niečo vybudovať, ale do konca roka 2020 realizáciu čohokoľvek nevidí ako reálnu. 

Napr. za túto sumu by sa mohlo vymeniť elektrické vedenie celého rozhlasu v Ponikách, ale 

musí sa robiť projekt a nestihne sa to. Alebo by sa tieto peniaze mohli využiť na 

rekonštrukciu cesty do školy, ale to by sa hneď muselo začať s verejným obstarávaním. 

V prípade problémov so splácaním tohto úveru odpustenie splátok môže nastať len na základe 

rozhodnutia vlády. 

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ: - konštatuje, že ak sa spraví nejaká cesta, tak to vidí 

reálne, navrhuje, aby si to každý poslanec ešte premyslel a o cca 10 dní nech si poslanci 

medzi sebou poposielajú informácie. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - navrhuje zvolať ďalšie rokovanie ObZ v polovici 

októbra, kde by sa rozhodlo o úvere, okrem toho je aj veľa iných ďalších vecí, ktoré treba 

prerokovať, napr. zmena rozpočtu kvôli novým učiteľkám v MŠ, o dotácii z ÚPSVaR na platy 

zamestnancov MŠ a podobne. Prosí, aby si poslanci návrh pôžičky pozreli, poslali jej do 

konca týždňa otázky a ona sa bude dotazovať na patričných miestach. Ďalej upozorňuje aj na 

fakt, že obec už bude všade figurovať ako zadĺžená. Tiež informuje, že v blízkosti školy chce 

vedenie vybudovať parkovacie miesta, konkrétne by to chceli tam, kde je teraz chodník, ale 

nesúhlasí s tým, pretože bezpečnosť detí je dôležitejšia. 

Miroslav Šávolt, poslanec ObZ: - hovorí, že podľa jeho názoru pozdĺžne parkovacie miesta 

šikmo vidí na tejto ceste ako reálne. 

JUDr. Veronika Poliaková, poslankyňa ObZ: – tvrdí, že treba myslieť aj na parkovanie, 

napr. keď je v škole stretnutie rodičov a nemajú kde stáť. 

Ladislav Štec, poslanec ObZ: - vyjadruje sa proti budovaniu parkovacích miest na ceste do 

školy.  

Martina Šalková, poslankyňa ObZ: - podľa jej názoru zamestnanci školy majú hore pri 

budove školy dosť miest na parkovanie. 

Miroslav Šávolt, poslanec ObZ: – upozorňuje na fakt, že aj návštevníci telocvične budú 

v blízkej budúcnosti potrebovať parkovacie miesta. 

Bc. Pavol Ondrejko, prednosta OcÚ: – konštatuje, že vstup do areálu školy, resp. aj na 

samotnú prístupovú cestu sa dá riešiť aj rampou. 

Ing. Alena Ježeková, poslankyňa ObZ: – pýta sa, či sa nedá urobiť viac parkovacích miest 

hore pri budove školy. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - upozorňuje na fakt, že budovanie parkovacích 

plôch musí spĺňať veľa ďalších parametrov. 
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Miroslav Šávolt, poslanec ObZ: - pýta sa na možnosť provizórneho riešenia parkovania 

okolo školy, napr. na vysypanie nejakej vhodnej plochy v blízkosti školy pieskom. Taktiež 

navrhuje, že treba prehodnotiť sumy poplatkov za vývoz odpadov. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: – informuje prítomných, že viaceré okolité obce 

zvýšili miestny poplatok za PDO na 25 euro za osobu a rok. Ešte si urobí prieskum aj 

v ďalších obciach a bude informovať poslancov. 

Ladislav Štec, poslanec ObZ: - opätovne sa vracia k téme úver a pýta sa, že či nám tie 

peniaze stoja za to, aby obec figurovala ako zadĺžená a tiež sa pýta, či by bolo možné urobiť 

rekonštrukciu cesty do školy aj bez pôžičky. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - odpovedá, že áno, predbežná suma na túto akciu je 

42 tisíc euro. 

JUDr. Veronika Poliaková, poslankyňa ObZ: - konštatuje, že podľa nej táto ponuka na 

úver je určená skôr pre malé obce, ktoré nemajú kvôli pandémii peniaze. 

 

- poslanci ObZ sa po diskusii jednohlasne rozhodli, že obec o tento úver žiadať 

nebude 

 

Martina Šalková, poslankyňa ObZ: - informuje prítomných, že bol za ňou občan p. Ján 

Pelc ml., ktorý má zámer v areáli Lomu Bôrovie vybudovať strelnicu a športovo-rekreačný 

areál a chce zistiť, či by tento zámer našiel u poslancov ObZ podporu. 

Ing. Petetr Matula, poslanec ObZ: - podľa jeho názoru keď skončí zmluva s terajším 

nájomcom p. Greškom, tak tento zámer vidí ako reálny. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje, že predmetná nájomná zmluva končí k 

30. 06. 2021 a taktiež informuje o zámere p. Pelca podrobnejšie. V areáli by sa mala 

realizovať lukostreľba, rôzne druhy streľby a pod. V praxi by to mohlo fungovať tak, že by im 

dala do prenájmu len časť lomu, pretože obec chce túto lokalitu, resp. jej časť tiež využiť na 

vybudovanie kompostoviska a pod. Problém vidí v tom, že momentálne nie je jasné, čo sa 

nachádza pod zemou, za vrty by bolo treba platiť veľké sumy a otázne je aj to, kde by sa vrtný 

prieskum robil, lebo je to veľká plocha. 

Martina Šalková, poslankyňa ObZ: – informuje, že p. Pelc sa vyjadril, že všetko potrebné 

si vybaví sám a celý projekt by zastrešil pod občianske združenie. 

Ing. Vladimír Farkaš, poslanec ObZ: – k predmetnému zámeru sa vyjadruje pozitívne, 

podľa jeho vedomostí v tomto areáli by sa dala robiť rekreačná streľba až na 400 metrov 

a takýchto možností je na Slovensku minimum. 

Martina Šalková, poslankyňa ObZ: - pýta sa, kedy bude súťaž O ponickú fujarka, nakoľko 

obdržala list od p. Gašpara z SOS B. Bystrica, ktorý ju informoval, že sa uskutoční  7. 11. 

2020. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje, že má identické informácie s tým, že 

súťaž bude prebiehať v obmedzenom režime. Všetko sa ale ešte uvidí podľa vývoja 

pandemickej situácie.  

JUDr. Veronika Poliaková, poslankyňa ObZ: - pýta sa na osvetlenie chodníka - prechodu 

cez potok z ulice Hriadky na ulicu Na Hlinku, je tam úsek, ktorý je minimálne osvetlený, 

nespevnený a nebezpečný pre občanov. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje, že dostala ponuku na solárne osvetlenie, 

jedno svietidlo má rozptyl až 25 metrov, keď by sa zakúpilo 5 kusov, cena za všetky by bola 

1300 euro, tieto svietidlá by sa mohli použiť aj na tomto chodníku, ako aj inde, rozpošle 

prospekty poslancom, aby získali bližšie informácie. Tento typ svietidiel sa dá využiť ako 

náhrada za elektrické svietidlá, pričom by sa nemusela za ne platiť elektrická energia. Je to 

inovatívny spôsob a je naklonená využiť aj v našej obce tento nový zdroj energie. Taktiež 
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informuje, že predmetný chodník sa spevní pieskom a po oboch stranách sa umiestnia 

obrubníky.  

Ladislav Štec, poslanec ObZ: - pýta sa, či jestvuje nejaký výpočet, koľko stojí energia na 

jedno pouličné svetlo ročne. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - odpovedá, že prednosta OcÚ má tieto údaje l 

dispozícii a prepošle ich poslancom e-mailom. 

Martina Šalková, poslankyňa ObZ: - informuje prítomných, že podujatie „Memoriál 

Ondreja Holca“ bude v dôsledku pandémie zrušený. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje prítomných, že sa neuskutoční ani 

podujatie pre dôchodcov „Posedenie pri spoločnom stole“. Seniori dostanú poukážky na 

nákup do potravín Škamlová, ktoré im budú doručené domov. 

Miroslav Šávolt, poslanec ObZ: - navrhuje, že podujatie pre dôchodcov sa môže urobiť na 

jar, napr. aj spolu s plánovaným majálesom. 

Mgr. Katarína Piarová, poslankyňa ObZ: – ďakuje obci a spoluorganizátorom pomoc pri 

organizovaní podujatí „Letné kino“. 

Občianka Anna Lakatošová: - pýta sa, či sa už na Obecný úrad vrátil spis, ktorý zachytáva 

jej spor so susedom p. Stanislavom Jochimom zo súdu. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje p. Lakatošovú, že nakoľko ju 

v predmetnej záležitosti kontaktoval jej právnik, bude odpovedať jemu. 

Občianka Anna Lakatošová: - hovorí o parcele, kde p. Stanislav Jochim si robí vodovodnú 

prípojku, podľa nej táto parcela patrí obci a tvrdí tiež, že je údajne majetkovo-právne 

nevysporiadaná. Podľa jej vyjadrenia o týchto skutočnostiach starostku obce tuž viackrát 

informovala. Ďalej tvrdí, že na predmetnom pozemku nie je nič označené, údajne disponuje aj 

rozmermi tejto parcely a ďalej tvrdí, že v najužšom priestore miestnej komunikácie, kde má 

asfalt šírku 3,89 m obec bagrovala bez povolenia. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - odpovedá, obec v predmetnom priestore nič 

nebagrovala. 

Občianka Anna Lakatošová: - tvrdí, že obec musela dať nejaký pokyn, keď si to p. 

Stanislav Jochim dovolil robiť, a p. starostka jej na osobnom stretnutí začiatkom septembra 

2020 údajne povedala, že nedala na tie práce nijaké povolenie. Pýta sa, ako sa má zachovať, 

keď p. Stanislav Jochim začne bagrovať, či má prísť na Obecný úrad a toto nahlásiť, lebo 

údajne ani počas prác na budovaní jeho vodovodnej prípojky nebol na tvare miesta prítomný 

zástupca obce. Znovu sa pýta, či dala obec povolenie na bagrovanie a prekopávku miestnej 

komunikácie v tejto lokalite. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - pýta sa, či sa už na predmetnej miestnej 

komunikácii robili nejaké výkopové práce a či sa už bagrovalo. 

Občianka Anna Lakatošová: - odpovedá, že nie. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje prítomných o priebehu posledného 

stretnutia s p. Annou Lakatošovou, ktoré sa konalo začiatkom mesiaca september 2020 na 

Obecnom úrade v Ponikách. Taktiež oznamuje, že z tohto stretnutia bol urobený zápis. 

Taktiež konštatuje, že vybudovanie vodovodnej prípojky nie je v kompetencii obce, ale 

prioritne tieto záležitosti rieši Stredoslovenská vodárenská spoločnosť, a. s. 

Občianka Anna Lakatošová: – tvrdí, že zápis z posledného stretnutia pre ňu nemá právnu 

váhu. Doslovne konštatuje, že ju starostka obce slovne napadla s tým, že obec bude riešiť 

vchod do jej domu. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - tvrdí, že nič také nepovedala, znova opakuje, že 

existuje zápis zo stretnutia, kde je zachytené všetko, čo účastníci stretnutia povedali. 

 

- O 18:00 hod. opustili rokovaciu miestnosť poslanci ObZ Ing. Vladimír Farkaš 

a JUDr. Veronika Poliaková. 
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Občianka Anna Lakatošová: - žiada, aby obec riešila budovanie vodovodnej prípojky zo 

strany p. Stanislava Jochima a prekopávku cez, podľa nej, obecný pozemok. 

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - odpovedá, že budovanie vodovodných prípojok 

podľa tvrdení a požiadaviek p. Lakatošovej by musela riešiť takmer u všetkých rodinných 

domov a to systémom, že každý by musel za pozemok, ktorým vedie prípojka, platiť nájom. 

Ďalej konštatuje, že akékoľvek povolenie na rozkopávku sa robí iným spôsobom, ako je režim 

stavebného konania. Znovu oznamuje p. Lakatošovej, že na všetky ďalšie otázky odpovie jej 

právnikovi. 

Občianka Anna Lakatošová: - doslovne konštatuje, že starostka obce ju obviňuje 

a zosmiešňuje pred poslancami ObZ, ako aj pred občanmi obce.  

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - pýta sa poslancov, či podľa nich p. Lakatošovú ona 

alebo niekto z poslaneckého zboru z niečoho obviňuje. 

 

- Poslanci jednohlasne tvrdia, že nie. 

- P. Anna Lakatošová opúšťa rokovaciu miestnosť o 18:15 hod.  

 

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ: - navrhuje dať do Všeobecne záväzného nariadenia obce, 

že maximálna dĺžka príspevku od občana počas rokovania ObZ je 4 minúty, resp. navrhuje 

záväzne určiť presný časový limit.  

Ing. Jana Ondrejková, starostka obce: - informuje, že rokovanie ObZ sa riadi rokovacím 

poriadkom a dĺžku príspevku od občana je možné obmedziť tak, ako sa dohodnú poslanci 

ObZ. 

Ladislav Štec, poslanec ObZ: - tvrdí, že záležitosť a interpelácie zo strany občianky p. Anna 

Lakatošovej nepatria na rokovanie ObZ, nakoľko nespadajú pod kompetencie poslancov.  

 

V závere starostka obce poďakovala všetkým prítomným za účasť na 12. zasadnutí 

ObZ obce Poniky. 

 

 

 

 

 

 

Zapisovateľka:  Mgr. Jana Turčanová, v. r.     ............................................. 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Vladimír Farkaš, v. r.                  ............................................ 

 

    Miroslav Šávolt, v. r.                          ............................................ 

 

Prednosta obecného úradu:  Bc. Pavol Ondrejko, v. r.         ............................................ 

 

Starostka obce :  Ing. Jana Ondrejková, v. r.      ............................................. 


